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Desenvolupament de la sessió 
 
El vicepresident del Districte obre la sessió, dóna la benvinguda als assistents i 
disculpa l’absència del president perquè, per motius d’agenda, no ha pogut assistir a la 
sessió. Abans de procedir, demana als assistents que presentin peticions concises i 
també que diguin el seu nom i es presentin quan intervinguin. Els informa que 
s’agruparan les qüestions per àmbit temàtic i s’aniran fent rondes de preguntes. 

La regidora del Districte dóna la benvinguda als assistents i recorda que l’Audiència 
funciona d’una manera diferent als consells de barri, ja que aquí no hi ha ordre del dia. 
Explica que el govern mira de donar resposta a tots els temes en funció de la 
informació de què disposa. 

El senyor Narcís Fradera Bota, president de la comunitat de veïns del carrer d’Art, 83, 
explica que el 2010 es va posar en contacte amb l’Ajuntament perquè la seva finca rep 
l’aigua del parc de la Frederica Montseny cada vegada que plou. Fa saber que 
l’Ajuntament va canalitzar part de l’aigua amb una canonada, però apunta que, tal com 
va ensenyar al senyor Víctor Palau, responsable dels jardins de la zona, la canonada 
es va reomplir amb runa, amb la qual cosa, amb els anys suposa un greu problema 
per a la finca. 

Es queixa que va acordar amb el senyor Palau que vindria una brigada a resoldre la 
situació i que, més tard, quan va arribar el seu substitut perquè ell s’havia jubilat, no es 
va fer res al respecte. Demana al govern que netegi la runa enganxada a la finca i 
arregli la barrera, perquè s’està movent i és perillosa.  

El senyor Pere Loscos Alquezar, en nom propi, informa que viu al carrer Rosalia de 
Castro i explica que el problema que tenen és que no hi ha una senyalització 
adequada per a la circulació dels cotxes que passen pel carrer Cartagena, a l’alçada 
de travessera de Gràcia, ja que els dos passos de vianants que hi ha actualment, pels 
quals hi passen nens que van a l’escola i també persones que van a la clínica 
Puigvert, són perillosos perquè els cotxes vénen amb molta velocitat. Matisa que un 
dels passos és a l’alçada de Rosalia de Castro i l’altre, a l’alçada de la Puigvert. 

Després, procedeix a comentar un altre tema, que és el fet que al carrer Rosalia de 
Castro hi passen molts autocars de turistes i això suposa un problema doble: primer, 
perquè és un carrer petit i estret on gairebé no tenen espai per a passar, i després 
perquè a l’hora de girar cap al carrer Cartagena tenen problemes d’obertura, 
especialment si hi ha motos aparcades a les dues bandes. Per aquest motiu, creu que 
seria més recomanable que els autocars passessin per la ronda Guinardó. 

El senyor Lluís Cairell Tortosa, en nom de l’Associació de Veïns de la Taxonera, es 
queixa que el govern ha adjudicat dues escoles bressol per tot el mandat, xifra que 
considera insuficient, i retreu el fet que les dues siguin a l’Eixample i cap a la 
Teixonera, on fa més de deu anys que se’n reclama una. Mostra la seva decepció 
envers la decisió del govern i diu que està creant desigualtats entre zones tot i que 
digui que és d’esquerres. Retreu que mirin més pel recompte de vots que per les 
necessitats reals dels barris. 

Tot seguit, passa a comentar els pressupostos i es queixa que el govern no hagi 
previst res per al barri de la Teixonera i tampoc no hagi dut a terme cap actuació 
durant el primer any de mandat. Recorda al govern de Barcelona en Comú alguns 
punts del seu programa, entre els quals menciona la finalització de la sortida de metro 
5 Coll-Teixonera amb escales mecàniques. Respecte a aquest punt, constata que 
encara no s’ha resolt i demana que posi un cartell perquè els turistes que baixen del 
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metro vegin que la sortida més adient per anar al Parc Güell és la sortida Coll, i no la 
sortida pel carrer Arenys. Fa saber que aquest tema l’han denunciat a la televisió i es 
queixa del fet que ningú en faci cas. 

Després, parla de diferents trams d’escales mecàniques que queden pendents, que 
són les de Can Besora, Canadencs, Sant Dalmir, La Floresta i Nostra Senyora dels 
Àngels, a part de les escales del metro Coll-Teixonera. Diu que és necessari obrir els 
carrers Ferran Caballero i Juan Valera per millorar l’entrada i la sortida del barri i 
planificar la circulació, i recorda que tots aquests temes apareixien al programa de 
Barcelona en Comú, així com també l’espai del carrer Arenys, 73-75, que havia de 
destinar-se a equipaments. 

Torna a parlar de la mancança d’escoles bressol i explica que, dies enrere, una mare li 
comentava que els avis i àvies són els que fan possible que les famílies amb infants  
tirin endavant, ja que la meitat de la població jove està en situació d’atur i no pot donar-
los tot el que necessiten. Demana al govern que reflexioni al respecte i recordi que és 
un dels barris més empobrits de la ciutat. 

El senyor Saúl Mora, en nom de la comunitat equatoriana d’Horta-Guinardó, diu que és 
el president de l’Associació Iberoamericana i expressa la seva satisfacció per les 
iniciatives institucionals i de la societat civil relacionades amb la solidaritat amb el seu 
país, l’Equador, que està patint les conseqüències del terratrèmol que va tenir lloc el 
16 d’abril d’enguany. 

Agraeix que les diferents forces polítiques, institucions i governs s’hagin posat d’acord 
per a optimitzar els resultats de l’ajuda humanitària i destaca la declaració institucional 
a favor del poble equatorià que va exposar el senyor Jaume Collboni, proposada pel 
seu grup municipal, que va rebre el vot a favor de tots els grups en el Plenari de 
l’Ajuntament el 29 d’abril. Destaca que hi van assistir amb motiu d’agraïment el cònsol 
d’Equador, el senyor Richard Olivo, el vicecònsol, el senyor Luís Valenzuela, i altres 
representants de la comunitat equatoriana de Barcelona. 

Per tot plegat, manifesta la seva voluntat per assistir al proper plenari que tindrà lloc 
dos dies més tard, en el qual els grups municipals expressaran el suport a l’Equador 
mitjançant una declaració institucional. 

La sala aplaudeix. 

La senyora M. Josep Martínez i Reig, en nom de l’Associació de Veïns del Baix 
Guinardó i en nom propi, informa que dividirà la seva intervenció en tres punts. En 
primer lloc, parla dels Jardins Prínceps de Girona, i explica que estan molt descuidats i 
que cal arreglar-los. A més, comenta que es podria canviar el nom d’aquests jardins, ja 
que el que era príncep ja no ho és, per la qual cosa no hi troba sentit. 

Després, procedeix a parlar de la freqüència de neteja dels carrers, i diu que abans 
passava el camió de la neteja un cop per setmana aproximadament, però que ara no 
és així perquè ho veu, cosa de la qual es queixa. 

I, en darrer lloc, comenta que al carrer Lepant, a l’alçada d’Encarnació i Taxdirt, hi ha 
un terra que és molt perillós perquè hi ha aigües i no és recte, i demana que es posi 
una placa antilliscant per tal d’evitar accidents. 

La regidora respon per temes. Pel que fa a la canonada i a la runa que ha comentat el 
senyor Fradera, informa que és la primera vegada que sent a parlar d’aquest tema i 
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diu que els serveis tècnics es posaran en contacte amb ell per veure com es pot 
arreglar. 

Respecte als passos de vianants del carrer Cartagena, comunica que la Fundació 
Puigvert havia plantejat el mateix problema anteriorment a l’Ajuntament, i anuncia que 
està plantejant-se millorar la senyalització mitjançant semàfors. Matisa que han 
presentat la proposta a Mobilitat i diu que el cost aproximat seria d’uns 80.000 euros, 
que encaixa amb les propostes plantejades per a la zona. Fa saber que també han 
parlat de la qüestió amb la Guàrdia Urbana del Districte, que troba convenient posar 
semàfors. 

Quant al tema dels autocars turístics, diu que la qüestió és més complexa i reconeix 
que cal treballar-la amb una visió més àmplia, ja que als voltants de l’Hospital de Sant 
Pau hi ha més circulació. Informa que, des de la Regidoria de Turisme, s’està 
impulsant un Pla de mobilitat turística per a tota la ciutat, en el qual es vol veure com 
es regulen els estacionaments i les zones de pas, o els indrets més saturats, com per 
exemple la Sagrada Família. Aclareix, però, que l’ordenació de la mobilitat turística és 
un tema que es treballarà durant tot el mandat. 

Respecte a les escoles bressol, mostra el seu acord amb l’opinió del senyor Cairell i 
diu que a Barcelona en fan falta trenta, però explica que el govern parteix de zero en 
aquest tema. Aclareix que és Educació qui escull les zones a les quals es faran les 
escoles, i fa saber que seguirà demanant escoles bressol per al districte i, 
concretament, per al barri de la Teixonera. 

Indica que, durant el mandat, el govern sí que està compromès amb l’arranjament dels 
entorns de la plaça de la sortida de la línia 5 de metro amb la idea de recuperar un 
espai públic en el barri de la Teixonera, ja que, pràcticament, no en té cap. Comenta 
que, pel que fa a la senyalització per anar al Parc Güell, es mirarà què hi pot fer en 
breu. 

Seguidament, agraeix la intervenció del senyor Mora i explica que el Plenari de Casa 
Gran va aprovar una declaració institucional i es preveu que el Districte també ho faci, 
en aquest cas impulsada pels grups del PSC i ERC. Mostra la seva satisfacció per la 
presència dels diferents representants d’Equador. 

Opina que, de la mateixa manera que a Casa Gran s’ha col·laborat amb el consolat 
per organitzar la festa que es va fer el cap de setmana anterior, el Districte podria 
impulsar alguna iniciativa, dins les seves possibilitats, amb l’ajuda del personal tècnic 
de Cooperació i del conseller que s’ocupa d’aquest àmbit. Indica al senyor Mora que li 
demanaran el contacte abans de marxar per a poder trobar-se amb ell i comentar-ho. 

Respecte als temes de manteniment i neteja, respon que és necessari augmentar-lo 
en les zones verdes i fa saber que el Districte està intentant reforçar la plantilla de 
Parcs i Jardins mitjançant un pla de contractació que permetrà recuperar places. Diu 
que recull la queixa. 

I, en darrer lloc, pel que fa al canvi de nom de Prínceps de Girona, comunica que és 
un tema que s’ha debatut i ha anat sortint durant el procés de participació del PAD. 

El senyor Pau González Val, conseller tècnic del Districte d’Horta-Guinardó, destaca 
que la demanda de posar unes escales mecàniques al barri de la Teixonera és un 
tema que ha anat sortint en els debats del procés participatiu del PAD i del PAM, i diu 
que, per aquest motiu, el govern està mirant de prioritzar-lo. 
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La senyora Isabel Puig, en nom de l’Associació de Veïns del Baix Guinardó, demana al 
govern si ha parlat amb els propietaris dels solars del carrer Torrent del Lligalbé amb la 
finalitat d’arreglar la zona, ja que està molt malament. 

Després, comenta que el túnel de la Rovira té esquerdes importants i també filtracions 
d’aigua, motiu pel qual pregunta què farà el govern al respecte. 

La senyora Marta Figuerola, en nom propi, explica que viu davant dels jardins Prínceps 
de Girona i fa saber que no es respecten els horaris de les pistes esportives que hi ha, 
cosa que suposa un problema. Recorda que, en un inici, es va posar un cartell per 
indicar l’horari però que, més tard, es va retirar i se’n van posar dos més petits. Atès 
als problemes, diu que es va fer una reunió amb els serveis tècnics i que van 
reconèixer que no es complia l’horari. 

Indica que els veïns s’han posat en contacte amb la senyora Núria Rodríguez, tècnica 
dl Baix Guinardó, i que han fet una sèrie de propostes per a resoldre la situació, ja que 
ha arribat al punt que fins i tot a la matinada es fa ús de les pistes. 

La senyora M. Immaculada Ortega Ortiz, en nom dels veïns del passatge Arc de Sant 
Martí, diu que després de consultar una assessoria jurídica del Col·legi d’Advocats, ha 
sabut que les obres autoritzades al passatge Arc de Sant Martí no són legals perquè el 
passatge està en procés de canvi de titularitat i la normativa municipal no permet que 
s’hi facin obres mentrestant. També diu que el senyor Pedro Díez no és el propietari ni 
en té l’autorització, i afegeix que els plànols de la sol·licitud corresponen a una façana 
equivocada. Es queixa que s’hagin denunciat les obres abans de començar i durant el 
procés, i que el govern no hagi fet res al respecte. 

Seguidament, enumera una sèrie de preguntes sobre la qüestió, entre les quals 
demana per què es privatitzaran cinc de les sis parts d’entrada al passatge, durant 
quant de temps, fins quan durarà l’ús del passatge com a aparcament privat per a 
dotze veïns, i per quin motiu el gerent no informa als ciutadans sobre els progressos 
en aquest tema. 

Fa saber que disposa de totes les denúncies fetes a l’Ajuntament que han entrat a 
registre per part dels veïns que no volen una privatització del passatge, i demana que 
sigui un espai públic. 

El senyor Jordi Carrió, en nom de l’Associació de Veïns Joan Maragall del Guinardó, 
demana al govern si té pensada alguna actuació per al barri del Guinardó i també 
pregunta com fa la recepció de les obres que finalitza, ja que ha enviat diverses 
reclamacions per obres que s’han acabat malament, per la qual cosa vol saber amb 
quines exigències de qualitat treballa l’Ajuntament. 

El senyor Eduard Juvé, en nom de l’AMPA de l’Institut Joan Brossa, comença la seva 
intervenció recordant que va fer arribar una carta a la regidora, el gerent i el conseller 
tècnic sobre el desig d’arribar a un acord amb l’Escola Oficial d’Idiomes (EOI) per a 
poder tenir un centre i oferir activitats extraescolars a tots els instituts de la zona. 
Explica que els instituts Broggi, Goya, Carrasco, Príncep de Girona i el seu han tingut 
una entrevista amb la directora de l’EOI del Districte, la qual preveu poder impulsar 
l’activitat extraescolar amb els IES d’aquí dos anys. 

Afegeix que també han fet una enquesta a tots els instituts per veure quina demanda 
hi ha, i diu que, fins ara, surten unes quinze persones de cada centre, cosa que creu 
raonable per a crear un curs a cada institut. Es queixa que l’EOI de Sarrià-Sant 
Gervasi tingui un acord amb tots els instituts de Sant Gervasi-Gràcia i creu que 



 

 34 

s’hauria de poder fer el mateix al Guinardó. Per tot plegat, demana una reunió per 
agilitzar el tema. 

La regidora del Districte respon per temes. Respecte a la darrera intervenció, fa saber 
que la reunió amb l’EOI Sant Gervasi serà el 18 de maig, en la qual es demanarà 
informació sobre el projecte del districte veí i quines necessitats implica. 

Respecte a la recepció de les obres, assenyala que ho comentarà amb els serveis 
tècnics. 

Apunta que el govern sí que estan duent a terme actuacions al Guinardó, entre les 
quals menciona l’arranjament dels entorns del metro i l’expropiació de Torre Garcini 
perquè pugui ser un equipament públic. Indica que, un cop aprovats els pressupostos, 
es faran més actuacions. 

Pel que fa al passatge Arc de Sant Martí, informa que és un espai privat i que 
l’Ajuntament està treballant perquè el propietari el cedeixi a l’Administració, cosa que 
ha manifestat que vol fer. Ara bé, matisa que cal esperar que faci els tràmits 
pertinents. 

El gerent intervé i aclareix que, després que els serveis jurídics i el departament que 
s’encarrega de les llicències en comprovés la viabilitat, es va donar la llicència d’obres, 
per la qual cosa emplaça als assessors legals de la senyora Ortega a posar-se en 
contacte amb ell i aclarir qualsevol dubte. 

Després, informa que des de fa una setmana, el govern està mantenint converses amb 
el propietari del passatge per a formalitzar la cessió del mateix, cessió que ha de 
permetre que, simultàniament, l’Ajuntament pugui fer el canvi en la qualificació 
urbanística. 

La senyora Ortega es queixa perquè diu que no li han respost el que volia. 

La regidora respon sobre el tema de les pistes esportives dels jardins Prínceps de 
Girona i comenta que el govern és conscient del problema de convivència que 
generen. Explica que han reposat el cartell gran on s’indicava la prohibició d’utilitzar 
l’espai en horari nocturn i opina que cal treballar amb els equips de convivència i la 
Guàrdia Urbana. Diu que intentarà buscar una solució, entre les proposades pels 
veïns, per a resoldre el tema. 

I, finalment, pel que fa al carrer Torrent del Lligalbé, recorda que el Districte ja ha 
entregat la informació que tenia sobre el cas als veïns i veïnes, en la qual es deia que 
hi havia una empresa que va fer fallida, i fa saber que, actualment, està intentant 
contactar amb els responsables legals de l’espai per a poder-hi actuar al més aviat 
possible. 

El senyor González respon que, quant a les filtracions d’aigua en el túnel de la Rovira, 
el govern n’és conscient i s’ha recollit com a prioritat per part seva i, també, ha sortit 
com a punt prioritari per part de la ciutadania en el procés participatiu del PAM i del 
PAD. Informa que el fet que sigui una via bàsica significa que és competència de 
l’Àrea Central de l’Ajuntament i fa saber que algunes propostes del mandat preveuen 
actuacions en temes de filtracions, pavimentació, mesures que redueixin 
l’accidentalitat i augmentin la seguretat. 
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Després, respon a la qüestió sobre l’EOI i diu que el Districte es reunirà amb l’EOI de 
Sant Gervasi per conèixer de primera mà com funciona el projecte i per veure com es 
pot implementar al Guinardó. 

El senyor Josep Andreu Pomer Munill, en nom propi, demana que el bus 114 continuï 
per la ronda del Guinardó fins l’Hospital de Sant Pau i, quan faci la volta, entri pel 
carrer Niça, pari a Niça amb Castillejos i segueixi carrer amunt. Creu que d’aquesta 
manera la gent gran tindria un accés més fàcil a la zona. 

Afegeix que hi ha un pas de vianants al carrer Cartagena que és perillós perquè els 
cotxes circulen molt de pressa, per la qual cosa demana que hi posin semàfors. 

I, en darrer lloc, comenta que hi ha un pas molt petit entre els arbres i els jardins, al 
carrer Castillejos per sobre de la ronda del Guinardó, i demana que s’hi faci alguna 
cosa perquè una persona amb un carro o amb cadira de rodes no hi pot passar. 

El senyor Evelio López, treballador de TMB fa responsable de no desbloquejar la 
negociació a la regidora, alhora presidenta de TMB i expressa que Barcelona no es pot 
permetre més vagues. Manifesta que el conflicte ve motivat per la precarietat laboral 
dels treballadors de TMB i considera important arribar a un acord aviat. Anuncia que 
dijous que ve hi ha una assemblea de treballadors i que si el govern no ha mogut fitxa, 
segurament optaran per actuacions més radicals . 

El senyor David Vázquez Bernabé, en nom dels treballadors de TMB, indica que la 
setmana anterior, va llegir al diari 20 Minutos que el govern estava afinant una 
proposta per anul·lar les vagues de metro durant la Fira Alimentària, i demana si 
realment farà alguna cosa o no. 

La regidora del Districte respon que, respecte al bus 114, el govern està elaborant un 
pla per a remodelar els autobusos de tota la ciutat, que canviarà la xarxa actual 
d’autobusos amb la intenció que espais que, actualment, queden buits estiguin coberts 
per altres línies. 

Concreta que, a hores d’ara, s’ha acabat d’implementar la quarta fase i s’està entrant 
en el disseny de la cinquena, en la qual es plantegen les necessitats de busos de barri 
que fan arribar els veïns i veïnes. Ara bé, expressa que per a prendre decisions cal 
veure l’estat global, de tota la ciutat, tot i que en alguns casos ja s’estan avançant 
decisions, com per exemple per algun barri de muntanya que necessita respostes 
evidents en l’àmbit de la mobilitat. 

Quant al conflicte de TMB, respon que l’Ajuntament ha de repartir el seu pressupost en 
les diferents prioritats de la ciutadania, com per exemple la congelació de tarifes i 
constata que no hi haurà disminucions de plantilla al metro. 

El senyor Evelio López, creu que els treballadors del metro no han de baixar la guàrdia 
respecte a la precarietat i demana transparència en els sous dels directius. 

La regidora del Districte replica que el problema de TMB és un tema molt seriós 
perquè és una de les principals empreses públiques de Catalunya. Retreu el fet que es 
critiqui al govern perquè creu que estan fent gestions que els anteriors gestors de TMB 
no feien, com ara presentar propostes per a introduir personal que no està en el 
conveni de treballadors tant del metro com de la línia d’autobusos, fins i tot tenint en 
compte que no hi ha cap sentència que ho dictamini. Indica que en els darrers vint-i-
cinc anys s’han anat barrejant els tècnics i els directius, i diu que cal solucionar-ho. 
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Confirma que tot plegat es resoldrà durant el present mandat i que, d’aquesta manera, 
s’acabarà amb una irregularitat que s’acumula des de fa anys. 

Afegeix que en el seu programa electoral es recollia com a prioritat el transport públic i, 
concretament, la reducció de les tarifes. Explica que per a mantenir les tarifes del 
darrer any, s’ha hagut de fer un acord amb la Generalitat i l’Àrea Metropolitana que ha 
costat 18 milions d’euros. Informa que la voluntat del govern és congelar tarifes i 
millorar la tarifació social, i fa saber que dos dies més endavant té una reunió amb 
col·lectius de persones en situació d’atur que volen augmentar la tarifació social per a 
aquest col·lectiu. 

El senyor López diu  que li sap greu que les estacions no comptin amb treballadors i 
que s’hagin suprimit tants llocs de treball. Opina que l’empresa del metro hauria de ser 
pionera en tot perquè té diners per fer-ho, demana que es creïn llocs de treball i que es 
paguin sous adequats i no precaris. 

El senyor Joaquim Lluch, en nom propi, demana el motiu pel qual la cruïlla del carrer 
Llorenç i Barba amb Castillejos no té semàfor, ja que hi ha molts accidents i opina que 
és necessari. 

Una senyora (no manifesta el seu nom) pregunta per quin motiu no tiren endavant les 
obres per arreglar els terrenys del Ravetllat Pla del carrer Cartagena i constata que, 
actualment, l’espai està ple de deixalles i en un estat lamentable. A més, mostra la 
seva preocupació per l’estat al qual pugui arribar a l’estiu, amb l’arribada dels 
mosquits. 

La regidora del Districte respon que, respecte a la cruïlla, ho preguntarà a la Guàrdia 
Urbana, i constata que hi ha una acumulació d’accidents importants. Demana al 
senyor Lluch que deixi el seu telèfon perquè el govern s’hi pugui posar en contacte. 

Respecte al Ravetllat-Pla, assenyala que es tracta d’un tema més complex, que és un 
espai verd d’aproximadament quatre hectàrees que el govern voldria reformar i que, 
segons els seus càlculs, costaria uns 8 milions d’euros. Diu que potser no es pot fer tot 
el projecte d’enjardinament durant el mandat però assegura que es faran actuacions, i 
apunta que Parcs i Jardins ha començat a cuidar l’espai. 

Afegeix que també s’han començat a fer actuacions de neteja i intervencions a les 
naus que continuen dempeus. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el vicepresident agraeix la participació a tots 
els assistents i aixeca la sessió a les 20:05h. 

 
 
 
 
El cap de Comunicació      Vist i plau  
          El vicepresident 
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